

- 全国中文核心期刊
- 中国人文社会科学核心期刊
- CSSCI扩展版来源期刊
- 中国优秀图书馆学期刊



Q K 2 1 0 8 1 1 0



2021 | 03
MONTHLY

图书馆工作与研究

LIBRARY WORK AND STUDY



重点课题

- (5) 创客精神培育与空间创新发展耦合路径与保障机制研究 王宁
(15) 我国公共图书馆地方立法:回顾与展望 徐磊, 郭旭

学术论坛

- (23) 公共图书馆文创产品开发研究 傅宝珍
——由博物馆文创产品开发引发的思考
(32) 中外高校图书馆远程信息资源服务对比研究 朱慧, 等
——以疫情期间中美英高校图书馆远程信息资源服务为例

科学管理

- (41) 面向科研数据管理的高校图书馆学科服务研究 陆颖, 等
(49) 图书馆制作和传播有声书侵权风险规避策略研究 王海英

数字网络

- (56) 公共图书馆依托微信平台进行古籍阅读推广调查研究 刘捷, 王智芹
(63) 图书馆 VR 技术应用现状及前景分析 李宇, 等

信息组织

- (72) “双一流”高校图书馆数字资源采购信息公开现状调查分析 卢玉红
(78) “双一流”高校图书馆捐赠工作调查与分析 关绍云, 黄长伟

实践平台

- (85) 基于心理授权理论的图书馆员职业倦怠影响因素研究 ······ 侯 辉, 陈 静
(93) 国家基金项目视域下图情档学科研究现状、热点及趋势分析 ······ 孙艳红
(102) 文旅融合背景下公共图书馆研学旅行服务思考 ······ 许迎霞, 等
——以鞍山市图书馆研学基地活动为例
(107) 后疫情时期医学图书馆医务人员信息素养培育研究 ······ 孟艳丽, 等

少图空间

- (115) 公共安全突发事件中公共图书馆少年儿童应急服务探究 ······ 陈媛媛

青年科苑

- (122) 我国图书馆跨界合作研究综述 ······ 赵容慧



本刊微信公众号

版 权 声 明

作者投稿时需郑重承诺:论文为原始论文,拥有该文的全部版权,文中全部或者部分内容从来没有以任何形式在其他任何刊物上发表过,不存在重复投稿问题,不存在任何剽窃、抄袭他人的行为,不包含任何违反法律法规以及侵害他人权益的内容。论文一旦在本刊上发表,作者同意将该文的版权(包括电子出版,多媒体出版,网络出版及其他形式出版的权利)自动转让给编辑部,同时,编辑部将会支付作者稿酬。

Key Topics

- (5)Research on the Coupling Path and Guarantee Mechanism between Maker Spirit Cultivation and Spatial Innovation Development Wang Ning
(15)Retrospect and Prospect of Local Legislation of Public Libraries in China Xu Lei, Guo Xu

Academic Forum

- (23)Research on the Development of Cultural and Creative Products in Public Libraries Fu Baozhen
——Reflections on the Development of Cultural and Creative Products in Museums
(32)Comparative Study of Remote Information Resource Services in Chinese and Foreign University Zhu Hui, et al.
——Taking the Information Resource Services of Chinese, American and British University Libraries during the Epidemic as Examples

Scientific Management

- (41)Study on University Library Subject Service to Scientific Research Data Management Lu Ying, et al.
(49)Study on the Strategies of Avoiding Infringement Risks in Libraries' Making and Disseminating Audio Books Wang Haiying

Digital Network

- (56)Research on Ancient Books Reading Promotion by Public Library Relying on WeChat Platform Liu Jie, Wang Zhiqin
(63)Analysis of Application Status and Prospect of VR Technology in Libraries Li Yu, et al.

Information Organization

- (72)Investigation and Analysis of Digital Resource Acquiring Information Disclosure of Double First-class University Libraries Lu Yuhong
(78)Investigation and Analysis of Donation Work of Double First-class University Libraries Guan Shaoyun, Huang Changwei

Practice Platform

- (85)Research on the Influence Factors of Librarians' Job Burnout Based on the Theory of Psychological Empowerment Hou Hui, Chen Jing
(93)Research Status, Hotspots and Trends Analysis of LIS Based on National Fund Project Sun Yanhong
(102)Research Travel Service of Public Library under the Background of Integration of Culture and Tourism Xu Yingxia, et al.
——Taking Anshan Library Research Base Activity as an Example
(107)Research on the Cultivation of Information Literacy of Medical Staff in Medical Library in the Post Epidemic Period Meng Yanli, et al.

Children Library Space

- (115)Exploration on Children's Emergency Services in Public Libraries in Emergencies Chen Yuanyuan

Youth Science Column

- (122)Research Review of Cross-border Cooperation of Libraries in China Zhao Ronghui



ISSN 1005-6610

03>
万方数据
9 771005 661213

国际刊号：ISSN 1005-6610
国内刊号：CN12-1020/G2
广告许可证：津工商字 0432

国外代号：PTCM111
邮发代号：6-115
每册定价：40.00元

